

MENGENAI SALP

Projek ini telah mewujudkan satu program kelangsungan hidup secara lestari fokus terhadap pemerksaan golongan suri rumah dan golongan berpendapatan rendah di Kampung Sungai Tiram dan Kampung Batu 10.

Tujuan utama program sosio-ekonomi ini adalah membuka peluang kepada komuniti tempatan.

Beberapa aktiviti program seperti:

- Lawatan sambil belajar dan pembinaan keupayaan komuniti melalui penglibatan industri desa terutamanya mempromosikan produk berasaskan bakau seperti Jem Gedabu dan Teh Jeruju.
- Latihan pembangunan perniagaan bagi hasil laut yang membantu penjanaan pendapatan komuniti.
- Mewujudkan pelancongan berasaskan komuniti / eko-pelancongan seperti aktiviti pemerhatian burung di hutan bakau yang mampu meningkatkan taraf sosio-ekonomi setempat sekaligus melindungi hutan paya laut.



GEC DAN VALE MINERALS MALAYSIA, MELALUI PROJEK INI AKAN MEWUJUDKAN KERJASAMA ANTARA ORGANISASI BERASASKAN KOMUNITI DAN MENGALAKKAN PENYERTAAN MEREKA MELALUI RUNDINGAN, PENDIDIKAN, KESEDARAN DAN PROGRAM PEMULIHAN. MEREKA JUGA MENYERTAI AKTIVITI YANG MENYUMBANG TERHADAP PERTUMBUHAN SOSIO-EKONOMI SEPERTIMANA DIURUSKAN OLEH RAKAN KONGSI MELALUI PROGRAM INI.



UNTUK MAKLUMAT LANJUT:

Pertubuhan Sahabat Hutan Bakau Lekir Sitiawan, Perak

No. 72, Parit Jiman, Kampung Sungai Tiram,
32020 Lekir, Sitiawan, Manjung
Perak Darul Ridzuan,
MALAYSIA.

Emel : shb_lekirsitiawan@yahoo.com

Facebook : friendsoflekirsitiawanmangrove

Global Environment Centre (GEC)

Tingkat 2, Wisma Hing,
No. 78, Jalan SS2/72,
47300 Petaling Jaya,
Selangor Darul Ehsan,
MALAYSIA.

Tel : +6 03 7957 2007; Faks: +6 03 7957 7003

Web: www.gec.org.my

Emel: outreach@gec.org.my; nagarajan@gec.org.my

Pejabat Lapangan GEC: Manjung

Lot 4772, Lorong Mawar 1, Kampung Tersusun Batu 7,
32020, Lekir, Sitiawan, Manjung,
Perak Darul Ridzuan,
MALAYSIA.

Tel: +6 05 - 679 1495

Emel: muhyiddin@gec.org.my; nazeri@gec.org.my

BAKAU MANJUNG SELATAN



PROGRAM PEMULIHAN DAN PEMULIHARAAN HUTAN BAKAU
DAN PROGRAM KELANGSUNGAN HIDUP ALTERNATIF LESTARI

PROJEK DILAKSANAKAN OLEH:



DISOKONG OLEH:

DENGAN KERJASAMA:



MENGENAI MANJUNG SELATAN

Pesisiran pantai Manjung Selatan terdiri daripada kepelbagaian ekosistem tanah lembap seperti lembangan sungai, kepulauan bakau, lumpur, kuala dan pinggiran hutan paya laut sepanjang pesisiran. Ia merupakan ekosistem penting bagi tujuan perikanan di mana majoriti masyarakat setempat (hampir separuh daripada mereka dalam industri perikanan) terlibat dalam penangkapan hasil laut seperti ikan, udang, kerang selain daripada industri akuakultur. Kawasan berlumpur dan berhampiran bakau menarik perhatian banyak spesies burung hijrah dan burung tempatan di mana sesetengahnya mendiami di kawasan tersebut.

Manjung selatan terletak di antara Lekir dan Sitiawan di Manjung, Perak. Kemusnahan hutan paya laut di Manjung Selatan sepanjang pesisiran memberi kesan negatif terhadap kelangsungan hidup komuniti, termasuk kekurangan hasil laut dan hakisan pantai. Kurang kesedaran mengenai pentingnya hutan paya laut dilihat sebagai salah satu penyumbang utama terhadap kemusnahan hutan paya laut di kawasan tersebut.

MENGENAI RCMF & SALP

Program Pemulihan dan Pemuliharaan Hutan Paya Laut (RCMF) dan Program Alternatif Kelangsungan Hidup Lestari (SALP) di Manjung Selatan, Perak secara rasminya bermula pada Oktober 2014 bertujuan untuk memulihkan hutan paya laut yang terosot sepanjang pesisiran Manjung Selatan melalui program pemulihan berasaskan komuniti.

Matlamat utama adalah untuk menyokong usaha kerajaan untuk melindungi hutan paya laut dan memulihara sumbernya melalui pemulihan dan amalan pengurusan terbaik secara lestari. Penyertaan masyarakat setempat dikenalpasti sebagai peranan utama dalam Program Pemulihan dan Pemuliharaan Hutan Paya Laut. Melalui penglibatan mereka, ia membentuk satu sikap tanggungjawab dan rasa kepunyaan terhadap alam sekitar. Bagi RCMF & SALP, masyarakat setempat akan terlibat dalam beberapa latihan, penubuhan tapak semaian bakau, penanaman pokok dan pemantauan tapak penanaman.



MENGENAI RCMF

Melalui sokongan masyarakat setempat, beberapa aktiviti dijalankan untuk memulihara kawasan bakau yang terosot:

- Sahabat Hutan Bakau Lekir Sitiawan akan bertindak sebagai mata dan telinga untuk melindungi hutan paya laut di Manjung Selatan;
- Mengajak lawatan sambil belajar dan beberapa program latihan keupayaan diri;
- Menubuhkan tapak semaian yang diuruskan oleh SHBLS untuk membekal anak pokok bakau bagi aktiviti pemulihan;
- Mengajak beberapa acara awam untuk meningkatkan kesedaran terhadap kepentingan hutan paya laut; dan
- Berkongsi keprihatinan komuniti bersama dengan orang awam, pelajar, badan bukan kerajaan dan agensi-agensi kerajaan mengenai kemusnahan hutan paya laut.

MENGENAI SHBLS



Sahabat Hutan Bakau Lekir Sitiawan (SHBLS) (SHBLS-PPM-028-08-11052015) merupakan pertubuhan berdaftar yang melaksanakan program pemulihan dan pemuliharaan hutan paya laut dan program kelangsungan hidup alternatif lestari di Lekir, Sitiawan.

SHBLS terdiri daripada komuniti setempat yang peka dan mengambil berat terhadap kemusnahan hutan paya laut dan sanggup mengambil tindakan proaktif untuk pulihara kawasan hutan paya laut yang terosot.

